
                                                   

 

Skolebestyrelsesmøde Hvidebækskolen 

 

 

Mødedato: 2. december 

2020 klokken 17-19 

Denne gang med en lille spiselig anretning i anledning af sidste møde før jul  :-) 

Medlemmer: Janne Nielsen, Louise Brix Guldbrandsen, Line Christiansen, Ditte Andersen, Rikke 

Larsen, Christian Bechsgaard. Daniel Køllgaard. 

Medarbejderrepræsentanter: Bernadette Jedig og Anita Rathje   

Elevrepræsentanter: Mia og Kasper 

Skolelederteamet: Anette Østergaard og Steen Windfeldt 

Fraværende:  Med afbud: Daniel, Bernadette. 

17.00-17.05 Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde  

Referatet er godkendt. 

17.05-17.20 Elevråd 

• Orientering og debat om elevrådets punkter: 

Farlig skolevej, opfølgning på tidligere drøftelser. 

 

Elevrådet ønsker at mobiltelefon reglerne tages op til evaluering. Frikvar-

tererne opleves som lange og eleverne ønsker, at beholde telefonerne på 

sig. Elevrådet foreslår at telefonerne indsamles inden timerne og frigives i 

frikvartererne.  

 Reglen har betydet at mobiltelefonerne ikke er tilstede i undervisningen, 

det har skabt ro i undervisningen. 

Det besluttes at der indføres en prøveperiode i 8. og 9. Klasse, hvor telefo-

nen indsamles i en kasse i undervisningstiden og udleveres i spise frikvar-

ter, hvorefter de indsamles igen. Ordningen kører fra tirsdag den 8.12 og  

frem til vinterferien.  

 

4. Kl syntes at området omkring bandebanen er kedeligt. Mia og Anita kig-

ger på området sammen og kommer med forslag til forbedringer. 

 

Det ønskes at eleverne selv kan regulere radiatorerne i klasserne. Steen 

taler med pedellerne. 

Derudover overvejer skolen muligheden for at finde et andet lokale til 7. 

klasserne. Der er mange elever i lokalet og hvilket resulterer i dårligt inde-

klima.  

5. Kl ønsker at hver klasse får eget toilet.   



 

Elevrådet fremsætter forslag om mulighed for, at der forefindes en auto-

mat eller lignende hvor eleverne kan købe noget spiseligt. 

 

Steen følger op på mobile håndvaske, der blev drøftet på et tidligere møde. 

    

17.20-17.55 Beslutningspunkter 

• Vi sætter pris på vores ting! 

 

Vi har en del tilfælde af ødelagte ting, bygningsdele eller inventar, hvor der er tale om 

adfærd med overlæg eller grov uagtsomhed, som det hedder på forsikringssprog. Man 

kan også sige hærværk med vilje eller fordi man ikke tænker sig om.  

 

Steen opfordrer til beslutning om et princip, hvor bestyrelsen bakker op om, at eventuel 

hærværk/ting, som er ødelagt med overlæg, afstedkommer en regning til den respektive 

gerningsmand (eller rettere barnets/den uges) forældre, svarende til tingens værdi eller 

udgiften til reparation.  Alle sager skal være med konkret vurdering af årsag, sammen-

hæng og følger for barn og familie. 

 

Skolen har ingen ulykkesforsikring, det er forældrene der skal oprette en forsik-

ring der dækker børnenes eventuelle forseelser/hærværk på skolens ejendom. 

Regninger udsendes fra kommunens økonomiafdeling.  Christian har vendt punk-

tet med andre skolebestyrelsesformænd og erstatningskravet er almindelig pro-

cedure på andre skoler.  

Håndtering af hærværk er en pædagogisk vurdering. SKB’s medlemmer bakker 

op om tiltaget.  

Dette formidles i nyhedsbrevet og på aula. 

 

• Deltagelse i Rynkeby-løbet 

 

Skal vi deltage i Rynkeby-løbet?  Orienterende mail vedhæftet. 

 

Steen er blevet kontaktet, med forespørgsel om Hvidebækskolen ønsker at del-

tage i et motionsløb hvor børnene opsøger sponsorer fx forældrene eller virk-

somheder, der donerer midler til en planlagt aktivitet. De indsamlede midler do-

neres til velgørenhed. Steen tager kontakt til Rynkeby med henblik på delta-

gelse.  

 

• Budget 

Vi skal have besluttet konkret anvendelse af anlægsmidler (de 250 tkr.) i forlængelse af 

sidste mødes forslag fra elevrådet. 

De 250.000 skal bruges på anlæg. Eleverne påpeger i ønsket rækkefølge nye 

møbler, opgradering af litteraturen på biblioteket og ramper i skolegården. 

Muligheden for at anskaffe nyt inventar overvejes, for at styrke læringsmiljøet 

og legeredskaber til styrkelse af legen. SKB giver mandat til et forslag fra Steen, 

Mia og Kasper.  

 



• Tildeling af klassetrin, hvor bestyrelsesmedlemmerne er kontaktperson.  

Vi skal have besluttet hvem fra bestyrelsen, som er kontaktperson til de enkelte klasser 

og deres eventuelle forældreråd. 

Punktet tages op senere. 

17.55-18.05 Orienteringspunkter  

• Covid-19 

Aktuel status på skolen  

Der har ikke været nogen tilfælde på skolen. Vi følger retningslinjerne nøje. 

• Økonomi - regnskab situationen 2020 og budget 2021 

En kort orientering om forventet resultat for 2020. En kort orientering om budgettildeling 

for 2021. 

Budget tildelingen er for 2021 er identisk med dette år, blot nogle hundrede tu-

sinde mindre.  

 

• Mulige forældrerepræsentanter og suppleanter til de pladser der er ledige 

Opfølgning på punkt fra sidste møde. Hvilke medlemmer er valgt for hvilken periode?  (2 eller 

4 år) jfr. De kommunale styrelsesvedtægter.  

Er der stadig ledige suppleant poster?  Forældre til kommende 0. klasse og forældre fra 

Rørby til kommende 7. klasse er valgbare. Er der kendskab til interesse hos forældre? 

 

Punktet tages op senere. 

 

• Aftale om præventiv indsats i samarbejde med PPR og Sundhedskonsulent 

i forhold til rygning.  

Tillige aftale med PPR om samarbejde omkring forældrefællesskaber, der understøtter 

stærke børnefællesskaber, herunder et tidligt beredskab, når børnene bliver unge menne-

sker med nysgerrighed på f.eks. festkultur etc. 

 

Punktet tages op senere. Steen kommer med forslag til, hvordan skolen kan lave 

en kort og langsigtet plan. 

 

17.50-18.50 Debatpunkter  

• Orientering fra- og evaluering af Skolebestyrelses-workshop. 

Hvad tager vi med, som skal implementeres i vores bestyrelsesarbejde? 

Punktet genoptages.  

• Brug af vikarer. 

Forberedelse til vikarer, problematik med akut vikardækning. 



Punktet genoptages. Input til principper debatteres.  

• Skolens indsatsområder med henblik på øget trivsel og læring for ele-

verne.  

Steen laver en indledningsvis orientering om potentielle tilgange og indsatser 

for at udvikle skolen. Punkterne debatteres.  

 

 

 

• Punkter til næste nyhedsbrev? 

 

 

18.50-19.00 Kort orientering fra 

Kommende punkter til skolebestyrelsesmøderne: 

 

På næste møde besigtiges skolen af SKB. 

Kommende skolebestyrelsesmøder:   

2021.   14.1., 22.2., 23.3., 28.4., 31.5. 

 

 


